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Spørgsmål nr. S 911 

§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 

Til:  

Dato: 10. februar 2021 

Stillet af: Edmund Joensen (SP)  

Hvad er ministerens holdning til, at Færøerne bliver fuldgyldigt medlem af 

Nordisk Råd, og vil ministeren tage initiativ til, at den færøske ansøgning om 

fuldgyldigt medlemsskab af Nordisk Råd bliver imødekommet?  

(Spm. nr. S 911). 

Begrundelse 

Færøerne har været medlem af Nordisk Råd siden 1970 - som ”selvstyrende 
område”, og ikke som fuldgyldigt medlem. Et enstemmigt Lagting har ad flere 
omgange vedtaget, at Færøerne bør arbejde for at blive et fuldgyldigt 

medlem, og derfor har flere landsstyrer anmodet om, at Nordisk Råd og 

Nordisk Ministerråd indfrier dette ønske. Der ligger lige nu en ansøgning om 

fuldgyldigt medlemsskab på bordet i Nordisk Råd, som forhåbentligt bliver 

behandlet i år. Det er klart, at alle økonomiske forpligtelser, der følger med 

medlemskabet, vil skulle varetages af det færøske landsstyre og ikke af 

Danmark. Vi ser Nordisk Råd som et primært eksempel på et at de 

udenrigspolitiske områder, hvor der, indenfor Rigsfællesskabets rammer, skal 

samarbejdes for at finde løsninger.  

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Edmund.joensen@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 
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